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Lomborg Børnehus Forældrebestyrelsesmøde            
 

Tid:  24/5. kl. 16.45- 18:45++ 
Deltagere: Anja, Tina, Benedikte, Stina, Kirsten, Henrik 
Afbud: Sabina, Christina, H, Christina L 
Referent: Henrik 

Dagsorden 
1. Nyt fra  

Lomborg Børnehus 

- Spørgsmål om opstart af Maj Britt (køkkenpersonale) 

LB er meget glad for hende og det har været en let opstart.  

Forældrebestyrelsen oplever også at hun gerne vil børnene. 

- Forældrebestyrelsen oplever at skrivelsen om ”farvel i børnehaven” 

har givet mere ro og bevidsthed for forældre om hvad de skal. Der 

har været morgner hvor gang personalet lige har været væk, og lidt 

tålmodighed har været godt, indtil vedkomne var på plads. 

 

2.  Info fra kontoret 
Økonomi 
Børnetal 
Personalenyt 
Andet/  

- Økonomi ser fin ud. Vi har nu fået de penge som ikke kom med i 
budget 2022 (som var grunden til underskuddet i 2022). 

- Pt. 13 vuggebørn, 58 børnehavebørn  

- Regner med at skulle ansætte 1 medhjælper til 1. august. Matilde, 
Magnus, Susanne og antagelig Simon stopper. 

- LB har ikke hørt noget fra forældre om det skriv som blev lavet om 
”Børns sprog”.  
 
 

3.  Generel snak om fro-
kosttilbuddet. F.eks. 
hvad er holdningen til 
økologi… 

 

Udskudt til næste møde  

4. Betaling for eftermid-
dagsmad. Hvorfor skal 
vi egentlig det? 

Den ”kommunale frokost ordning” er en ordning som kun gælder fro-

kostmåltidet. Alle andre måltider skal tages ud af institutionernes 

budget eller finansernes ved en ”forældre betalt madordning”. Her i 

Lomborg har vi igennem mange år valgt, at vi ikke ønsker at bruge 

voksne hænder på at finansiere mad til børnene. I mange andre in-

stitutioner har børn selv madpakker/frugt med til om eftermidda-

gen/formiddagen. LB oplever dog at det at børnene spiser det 

samme mad, hjælper dem til at spise godt og sundt. Og mange for-

ældre er glade for at de ikke skal lave madpakker til deres barn. 

Forældrebestyrelsen ønsker fortsat at der er en forældrebetalt efter-

middags ordning. Det aftales at emnet kan tages op på kommende 

møde. 
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5. Emnet fra dialogmødet, 
handlede om det inklu-
derende læringsmiljø. 
Spørgsmålet var: ”Hvor-
dan skal vi forholde os 
til at det ofte er de få 
børn som tager den 
største del af budgettet 
og personalets tid i dag-
institution?” ”Hvad kræ-
ver det af forældre at 
dagtilbuddet skal inklu-
dere alle børn i det nor-
male dagtilbud?” 

Forældrebestyrelsen vil 
gerne høre om: 

a. Hvordan der arbejdes 
med det i Lomborg Bør-
nehus. 

b. Samt drøfte hvordan 
vi som forældre at være 
med til at bidrage til et 
godt og inkluderende 
miljø for alle børn og 
forældre. 

Historien og ”Anton ” læses op.  

Der er snak om de samtaler der var på dialogmødet. 

a. Der fortælles om hvordan LB arbejder med ”Anton èr”. Hvordan 

der bruger visuel støtte mm for at gøre hverdagen mere overskuelig 

for alle børn, men også for ”Anton”.  

b. Forældrebestyrelsen ville gerne om der var en måde hvorpå at 

hele forældregruppen kunne få den viden som de får på mødet. Så 

hele forældregruppen kan forstå at personalet har øje for og arbejde 

både det barn ”Anton” som slår og det barn som bliver slået. Hvor-

dan man arbejder med gruppen og ikke kun individ. 

Forældrebestyrelsens ideer til overstående og til at skabe et godt in-

kluderende miljø er: 

- Historien om ”Anton” bliver lagt på aula. 

- Vigtigt at alle forældre siger ”godmorgen/hej” til alle andre forældre 

og børn hver gang de kommer i huset. 

- Godt med arrangementer. Både planlagte og spontane.  

- Legeaftaler mellem børnene 

- Det er vigtigt at forældre er åbne om deres og deres barns oplevel-

ser overfor personalet, så de kan agere på det. 

- Det er godt hvis personalet kan vejlede forældre til at udbygge de-

res måder at møde deres barn på. 

- Det kan være et emne på forældremødet i august/september. 

- Nudging forældre til at tænke på hvordan man taler med barnet. 

     

 

6. Gennemgang af ”Eva-

luering af arbejdet med 

den pædagogiske læ-

replan 2023” 

Blev gennemgået, ingen yderligere kommentarer til den. 

 

7. Evt 

Farvel til Anja og Sa-

brina. Som går ud af 

forældrebestyrelsen til 

sommer, da de ikke 

har børn i LB mere. 

 

Tak for jeres tid i forældrebestyrelsen. Sabina har være med af flere 

omgange og Anja har været med de sidste 6 år. 

Tak 

 

 


